
PROTOKÓŁ NR 16/25
 z posiedzenia Komisji Budżetowo - Gospodarczej

które rozpoczęło się 23 kwietnia 2025r.

Posiedzenie rozpoczęło się w dniu 23.04.25 o godzinie 08:07 a zakończyło o godz 09:50
Uczestniczyli w nim Członkowie Komisji:

1. Małgorzata Staręga – Przewodnicząca Komisji
2. Mariusz Kubiak
3. Anna Zagrobelna
4. Honorata Jończak-Cesarz
5. Monika Wojterek
6. Ewa Pędziwiatr
7. Karol Przybylak
8. Dagmara Rodowicz
9. Beata Espenschied

Nieobecni członkowie komisji:Andrzej Machnica, Kamila Pietraszek

Obecni spoza grona Członków Komisji:
1. Ryszard Rzepczyński
2. Schmidt Stanisław
3. Tadeusz Cwynar
4. Anna Klepacz
5. Sławomir Kryszkowski
6. Krzysztof Ślęzok
7. Dorota Czyżak
8. Wojterek Elżbieta
9. Katarzyna Wyspiańska
10. Joanna Fila
11. Jerzy Wateha
12. Katarzyna Miśkiewicz
13. Agata Młodawska

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Omówienie wykonania programu funkcjonalno - użytkowego dla zadania pod nazwą: 
„Budowa zadaszenia o stałej konstrukcji istniejącego boiska wielofunkcyjnego dla Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Kowarach”.
4. Omówienie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025 – 2028.
5. Omówienie projektów uchwały na XVII sesję Rady Miejskiej w Kowarach:
a) w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/185/20 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 1 października 2020 r.  
w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kowary na 
lata 2021 – 2025; 
b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2025 rok;
6. Sprawy różne.
7. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

Ad 1
Posiedzenie Komisji Budżetowo-Gospodarczej otworzyła i przywitała zebranych Przewodnicząca 
p. Małgorzata Staręga.

Ad. 2
Przewodnicząca  przeczytała  porządek  obrad.  Porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie,  w 



głosowaniu wzięło udział 9 radnych (9 radnych za).

Ad. 3. Omówienie wykonania programu funkcjonalno - użytkowego dla zadania pod nazwą: 
„Budowa zadaszenia o stałej konstrukcji istniejącego boiska wielofunkcyjnego dla Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Kowarach”.
Przewodnicząca komisji o omówienie pfu poprosiła panią architekt Katarzynę Miśkiewicz.
Przedstawicielka biura projektowego omówiła koncepcję budynku oraz projekt zagospodarowania 
terenu. 
Po przeprowadzonej dyskusji,  przedstawione założenia programowe oraz zarys koncepcyjny nie 
uzyskał poparcia radnych. Na powyższe wpływ miały przede wszystkim koszty realizacji i dalszego 
utrzymania obiektu..  W głosowaniu wzięło 9 radnych (8 radnych przeciwnych realizacji, 1 radna 
wstrzymała się).

Ad. 4. Omówienie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych na lata 2025 – 2028.
Przewodnicząca komisji  o omówienie planu rozwoju i  modernizacji  Pana Prezesa KSWiK oraz 
Pana Dyrektora ds technicznych.
Omówiono zakres zadań, które należy zrealizować w okresie nowego planu. Zadania zagwarantują 
mieszkańcom ciągłość w dostawie wody i odbiorze ścieków.

5. Omówienie projektów uchwały na XVII sesję Rady Miejskiej w Kowarach:
a) w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII/185/20 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 1 października 2020 r. w  
sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kowary na lata  
2021 – 2025; 
Przewodnicząca komisji  o omówienie projektu uchwały poprosiła panią Katarzynę Wyspiańską, 
która poinformowała,  iż zgodnie z ustawą o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie 
gminy  i  o  zmianie  Kodeksu  cywilnego,  tworzenie  warunków  do  zaspokajania  potrzeb 
mieszkaniowych wspólnoty samorządowej należy do zadań własnych gminy.
Do obecnego programu wprowadza się zmiany: 
* W Rozdziale V Zasady polityki czynszowej, ustęp 18. Tabela podwyżek i obniżek stawki czynszu 
w lokalach mieszkalnych w Kowarach – dodano czynniki wpływające na poziom czynszu (standard 
lokalu)  –  podwyżki.  Podwyższenie  standardu  mieszkania  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Kowary 
związanego z modernizacją budynków, generuje zwiększone koszty utrzymania,  które nie mają 
pokrycia w opłatach bieżących czynszu wnoszonych przez najemców. Wobec powyższego zasadne 
jest zastosowanie podanych procentowych wskaźników podwyżki. 
Po  przeprowadzonej  dyskusji,  wystąpiono  o  dokonanie  zmiany  –  wykreślenie  z  tabeli  pozycję 
dotyczącą domofonu. Wniosek został przegłosowany – i otrzymał jednogłośne poparcie. Projekt 
uchwały z autopoprawką został zaopiniowany jednogłośnie i pozytywnie. W głosowaniu wzięło 9 
radnych (9 radnych za).

b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2025 rok;
Przewodnicząca komisji o omówienie projektu uchwały poprosiła Panią Agatę Młodawską, która 
omówiła zmiany.
I. Zmiany w planie dochodów i wydatków wynikają z:
1. W dziale010 - Rolnictwo i łowiectwo, zwiększenie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 
15.680,14  zł  zgodnie  z  pismem Wojewody  Dolnośląskiego  Nr  FB-BP.3111.276.2025.GF  z  11 
kwietni  2025 r.  przeznaczonych na zwrot  części  podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych oraz na pokrycie 
kosztów postępowanie w sprawie jego zwrotu. 
2. W dziale 852 - Pomoc społeczna: 
1) w rozdziale 85219 - Ośrodki pomocy społecznej, zwiększenie dochodów i wydatków bieżących 
o kwotę 1.827,00 zł zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr FB-BP.3111.272.2025.ABł z 
9 kwietnia  2025 r.  z  przeznaczeniem na wypłatę  w II  kwartale  br.  wynagrodzenia  opiekunowi 
prawnemu za sprawowanie opieki;
2) w rozdziale 85278 - Usuwanie skutków klęsk żywiołowych, zwiększenie dochodów i wydatków 



bieżących o kwotę łącznie o kwotę 47.742,00 zł w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego: 
a) Nr FB-BP.3111.185.2025.MS z 8 kwietnia 2025 r. przyznającym środki w wysokości 10.000,00 
zł na wypłatę jednorazowych zasiłków powodziowych (MF057), 
b) Nr FB.BP.3111.243.2025.DK z 9 kwietnia 2025 r. przyznającym środki w wysokości 37.742,00 
zł  na  wypłatę  zasiłków  celowych  dla  rodzin  lub  osób  poszkodowanych  w  wyniku  powodzi 
(MF075); 3) w dziale 85295 - Pozostała działalność, zwiększenie dochodów i wydatków bieżących 
o kwotę 30.528,00 zł w związku z uzyskaniem dofinansowania na realizację zadania zleconego w 
ramach programu wieloletniego "Senior+" na lata 2021-2025 edycja 2025 w ramach modułu II - 
Zapewnienie funkcjonowania placówki Senior+. 
3. W dziale 854 - Edukacyjna opieka wychowawcza, zwiększenie dochodów i wydatków bieżących 
o kwotę 1.000,00 zł zgodnie z pismem Wojewody Dolnośląskiego Nr ZFK.3146.1.2025.RS z 7 
kwietnia  2025  r.  przyznającym  środki  na  udzielenie  pomocy  dzieciom  i  uczniom  z  terenu 
województwa dolnośląskiego poszkodowanym w wyniku wystąpienia powodzi we wrześniu 2024 
roku. 
4.  W  dziale  900  -  Gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska,  zwiększenie  dochodów  i 
wydatków bieżących o kwotę 5.668,12 zł  w związku z  otrzymanym odszkodowaniem za dwie 
uszkodzone latarnie oświetlenia ulicznego w dniu 10 kwietnia 2025 r. Nr szkody U/026541/2025 z 
14.04.2025 r. oraz U/0265441/2025 z 14.04.2025 r. 
5.  W  ramach  realizacji  zadań  majątkowych  zmniejszenie  wydatków  majątkowych  o  kwotę 
40.000,00 zł  zapisanych na  dofinansowanie  kosztów realizacji  inwestycji  -  usuwanie  wyrobów 
azbestowych - przy jednoczesnym zwiększeniu wydatków bieżących zabezpieczonych na usuwanie 
azbestu - zmiana klasyfikacji budżetowej. 
6. W ramach realizacji projektu współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej "Zawodowe 
kompetencje  przyszłości  -  podniesienie  jakości  kształcenia  zawodowego  w  Branżowej  Szkole 
Zawodowej I stopnia w Kowarach" w ramach programu Fundusze Europejskie dla Dolnego Śląska 
2021-2027 zwiększenie dochodów i wydatków bieżących o kwotę 7.200,00 zł. 
7.  Pozostałych  zmian  dokonano  z  uwzględnieniem  konieczności  zapewnienia  prawidłowego 
finansowania zadań realizowanych przez Urząd Miejski oraz podległe jednostki budżetowe. 
Po przeprowadzonej dyskusji, projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie i pozytywnie. W 
głosowaniu wzięło 9 radnych (9 radnych za).

Ad.6. Sprawy różne.
Brak spraw.

Ad 7. Zamkniecie posiedzenia komisji. 
Na tym posiedzenie komisji zakończono.

Protokołowała:                                                     Przewodnicząca Komisji Budżetowo-Gospodarczej
 Małgorzata Staręga                                                                           Małgorzata Staręga


